
Turun Seuraparlamentti   Pöytäkirja 25.11.2019 
 
 

SEURAPARLAMENTIN KOKOUS 
 
Aika: 25.11.2019  klo 17.00 – 18.30 
Paikka: Liikuntapalvelukeskus, kokoustila Karikko,  TURKU 
Läsnä: Toivari Henry                         puheenjohtaja 

                        Jari Haapanen (vara pj),                             sihteeri 
                        Anne Fröberg  (Turun Weikot ry) 
                        Katja Rautee (Turun Kisa-Veikot)  
                        Mervi Niinijärvi (Turun Riennon Taitoluistelu) 
                        Juha Jonsson (Lounais-Suomen Kiipeilykerho Kruxi) 
                        Leena Allen (TPS Juniorijalkapallo) 
                        Lena Hindström-Pesu (ÅIFK) 
                        Pekka Potinkara (LiikU) 
                        Vesa Hanski (Åbo Simklubb – Turun uinti-klubi) 
                        Mika Korpela (Tsua) 
                        Hanne Yli-Parkas (Turku Eagles Rugby) 
                        Juha Ruohonen (TuNMKY) 
                        Raimo Koskela (Varsinais-Suomen Veteraaniurheilijat) 
                        Maija Saarto (Turun Seudun Ampujat) 
                        Saara Kuusinen (Lahjan Tytöt) 
                        Riikka Visa (Turun Urheiluliitto)  
                        Sini Häkkinen (Liikuntalautakunta) 
                        Kari Jakobsson (Liikuntalautakunta) 
                        Annakaisa Ahtiainen (Liikuntapalvelut) 
                        Mari Lahti (liikuntalautakunta) 
Poissa:            Pekka Artukka (Turun Jääkiekkoerotuomarit ry)  
  
  
  

1. Kokouksen avaus  
 

Puheenjohtaja Henry Toivari avasi kokouksen. Suoritettiin esittäytymiskierros. 
 

2. Asialistan hyväksyminen kokouksen työjärjestykseksi 
 

Hyväksyttiin ennakkoon lähetetty esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 

3. Sihteerin, ääntenlaskijoiden ja pöytäkirjantarkastajien valinta 
 

Valittiin kokouksen sihteeriksi Jari Haapanen sekä pöytäkirjan tarkastajiksi Riikka Visa ja 
Juha Jonsson. 

 
4. Liikuntapalvelujen vakiovuorohaun aikataulut vuonna 2020 

 

            Liikuntapalvelut oli pyytänyt mahdollisuutta tulla kertomaan vakiovuorohaun aikatauluista   
            vuodelle 2020. Asiaa esittelivät asiakaspalveluesimies Susanna Hatanpää ja varaussihtee- 
            ri Anne Lehmus-Valtonen. 
  



            Susanna Hatanpää ja Anne Lehmus-Valtonen esittelivät ajatuksia uudistuksista    
            vakiovuorojen varausten aikatauluista sisäliikuntatilojen osalta. Sisäliikuntatilojen  
            hakuaikoja ollaan ”mylläämässä” ja porrastamassa. Seuroille, joilla on jo vakiovuorot  
            annetaan ensimmäisessä vaiheessa ehdotus tulevista harjoitusvuoroista. Seuraavassa  
            vaiheessa toteutetaan uusi haku, jolloin hakijat näkevät mitä vuoroja on vielä vapaana  
            haettavaksi. Näin menettelemällä poistetaan turhia ja päällekkäisiä samaan ajankohtaan  
            kohdistuvia hakuja. 
            Tapahtumien hakemiselle tulee myös omat hakuajankohdat. Jatkuva vuorojen haku pysyy  
            edelleen mahdollisena. 
 
      Käydyssä yleiskeskustelussa nousi esille mm. seuraavat asiat 

- lajiliittojen hakuajat eivät ole aina samassa rytmissä, jotkut kisat pitää hakea jo yli vuotta 
ennen tapahtumaa 

- vakiovuorokäytäntöjen osalta haku tuntuu hyvältä 
- uimahalleissa seurojen asema on urheilijoiden oheisharjoittelussa huono (esim. punttisali) 

ja toivottiin samaa vakiovuorokäytäntöä myös uimahallien oheisharjoittelutiloihin 
o asian esittely otetaan esille seuraavassa kokouksessa 

- kuntosalit ym. palvelut oheisharjoittelussa on ongelma kaikissa lajeissa 
- tyhjänä olevan tilan käytön salliminen esim. palloiluhallissa, jos edellinen vuoro on jäänyt 

käyttämättä ja tila on tyhjillään – saako käyttää?? 
 
      Seuraparlamentti piti vuorohaun uudistusta hyvänä ja toivoi joustoa liikuntapalveluiden osalta 
      koska tilanteet ja tarpeet muuttuvat vuoden aikana. 
 
5. Edellisen kokouksen muistio ja sen kokouksessa käsiteltyjen asioiden eteneminen  
 
5.1 Turun kaupungin sopeuttamisohjelman vaikutukset (edellisen kokouksen asia 5).  
 
Valtuustoryhmät tekivät päätökset hylätä lasten ja nuorten liikuntapaikkamaksujen käyttöön oton 
ilman seuraparlamentin sovittuja yhteydenottoja ja tapaamisia valtuustoryhmien kanssa. Kiitokset 
kaikille asiaan myötävaikuttaneille henkilöille. 
 
 
6. Keskiviikkona 20.11.2019 käyty neuvottelu liikuntapalvelukeskuksessa. Pohdittavana oli 
seuraparlamentin toiminnan kehittäminen ja yhteistyömahdollisuudet liikuntapal-
velukeskuksen sekä liikuntalautakunnan kanssa.  
 
Neuvottelussa mukana olleet avaavat keskustelun sisältöä ja käydään keskustelu asiasta.  
6.1 ”Tulevaisuustyöpaja” / yhteinen kehittämistilaisuus  
 
Seuraparlamentin neuvotteluissa mukana olleet edustajat (Toivari, Yli-Parkas, Haapanen)  
kertoivat palaverissa esillä olleista asioista.  
 
Käytiin asiasta vilkasta yleiskeskustelua. 
 
Toivottiin neuvottelussa 20.11. esille nousseen tulevaisuustyöpajan toteuttamista mahdollisimman 
nopeasti.  Liikuntajohtaja Kalmari lupasi ottaa toteutuksen liikuntapalvelukeskuksen vastattavaksi 
ja toteutettavaksi.   
Seuraparlamentti toivoi toteutusta viikolle kolme. Päätettiin, että tulevaisuustyöpajan valmistelun 
avuksi seuraparlamentista osallistuvat Vesa Hanski ja Riikka Visa. Esitettiin, että Juha Heikkala 
voisi toimia fasilitaattorina. 
 
 
 
 



7. Seuraparlamentin toimintasuunnitelma, vuosikello ja käytännöt  
 
Päätettiin, että rakennetaan toimintasuunnitelma sekä vuosikello ja käytännöt tulevaisuustyöpajan 
yhteydessä tai heti sen jälkeen. Liikuntapalvelut  haluavat keskustelututtaa eri asioita 
seuraparlamentissa. 
 
8. Runosmäkeen halutun hiekkakentän muuttaminen keinotekonurmeksi  
 
Asiassa on käännytty liikuntapalvelukeskuksen puoleen hankkeen nopeaksi toteuttamiseksi. 
Runosmäkiseura on ollut asiassa aloitteellinen ja tiedustellut myös seuraparlamentin kantaa 
asiaan. Hankkeeseen olisi saatavilla myös ulkopuolista rahoitusta. Seuraparlamentti pyytää 
kannanottoa liikuntapalveluilta, miten asia etenee.  
 
Annakaisa Ahtiainen kertoi, että Runosmäen kentän kehittäminen keinonurmeksi ei kuulu 
ulkokenttien investointisuunnitelmaan.  Liikuntapalveluiden tiedossa ei ole, että hankkeelle olisi 
saatavissa yksityistä-/ulkopuolistarahoitusta.  Investointisuunnitelma perusteluineen on olemassa 
vuoden 2022 loppuun asti.  
 
Käydyssä yleiskeskustelussa todettiin, että Lukas Hradecky on valmis osallistumaan kentän 
kustannuksiin. Katja Rautee mainitsi, että koulu haluaisi olla mukana kentän 
kehittämissuunnitelmakeskusteluissa.  
 
Oskari Nummi on ilmoittanut olevansa halukas tulemaan seuraavan kokoukseen esittelemään 
liikuntapaikkojen investointisuunnitelmaa. 
 
 
9. Muut asiat  
 
9.1. Jalkapallovuorojen jako Impivaaran hallissa aiheutti keskustelua. 
9.2. Keskusteltiin Turun Linnassa pidetystä tupakan ja nuuskankäytön infotilaisuudesta. 
Seuraparlamentti kannustaa seuroja ennaltaehkäisevään informaatioon ja täsmentämään 
ohjeitaan. Sanktioiden antamista seuroille ei pidetty nykyaikaisena ja hyvänä toimintatapana. 
9.3. Mari Lahti toi terveisiä Islannin matkalta. Seurat saavat siellä monen näköistä tukea ja lasten 
ja nuorten liikkumista tuetaan monella eri tavalla. Seuraparlamentille esitellään Islannin mallia 
erikseen kun kaikki materiaalit ovat valmiina. 
 
10. Seuraava kokous  
 
Päätettiin pitää maanantaina 20.1. klo 17.00 
 
11. Kokouksen päättäminen  

 
Puheenjohtaja kiitti kokousta ja päätti kokouksen klo 18.30. 
 
 
 
Henry Toivari   Jari Haapanen 
puheenjohtaja   sihteeri 
 
Pöytäkirjan tarkastajat 
 
 
Riikka Visa    Juha Jonsson 


